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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych (nr 114)
5 sierpnia 2022 r.
Komisja do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych, obradująca pod 
przewodnictwem posła Marka Suskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, roz-
patrzyła: 

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie niektórych ustaw w celu wzmoc-
nienia bezpieczeństwa gazowego państwa w związku z sytuacją na rynku gazu 
(druk nr 2512). 

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Łukaszewska-Trzeciakowska podsekretarz stanu oraz Paweł 
Pikus dyrektor Departamentu Elektroenergetyki i Gazu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Aleksandra Kacprzak 
i Łukasz Żylik – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Konrad Nietrzebka, Mariusz 
Przerwa i Wojciech Paluch – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):

Jest kworum. Zaczynamy. Szanowni państwo, witam po krótkiej przerwie. Otwieram 
posiedzenie Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych. Witam pań-
stwa posłów i wszystkich gości biorących udział w dzisiejszym posiedzeniu. Protokoły 
od 108. do 113. posiedzenia Komisji uważam za przyjęte wobec niewniesienia do nich 
uwag. Stwierdzam kworum. 
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie uchwały Senatu w spra-

wie ustawy o zmianie niektórych ustaw w celu wzmocnienia bezpieczeństwa gazowego 
państwa w związku z sytuacją na rynku gazu, druk nr 2512. Witam serdecznie też panią 
minister Annę Łukaszewską-Trzeciakowską, podsekretarza stanu w Ministerstwie Kli-
matu i Środowiska oraz pana Pawła Pikusa, dyrektora Departamentu Elektroenerge-
tyki i Gazu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska. Chyba więcej gości nie widzę. Zapra-
szamy panią też. Prosimy. Nie wiem tylko, czy pani reprezentuje jakieś ministerstwo, 
ale witamy. 
Szanowni państwo, przechodzimy do realizacji porządku dziennego. Senat zapro-

ponował 12 poprawek. Mam pytanie do Biura Legislacyjnego. Czy Biuro ma sugestię 
co do sposobu głosowania? 

Legislator z Biura Legislacyjnego Wojciech Paluch:
Szanowni państwo, panie przewodniczący, mamy sugestię przy rozpatrywaniu poprawki 
nr 1. Z uwagi na to, iż poprawka nr 1 ma charakter doprecyzowujący przepisy ustawy, 
można z nią głosować inne poprawki, które również mają podobny charakter. I tak pro-
silibyśmy o głosowanie poprawki nr 1 z poprawką nr 2, 3, 6, 7, 11 i 12. To jest pierwszy 
blok głosowań, który sugerujemy, panie przewodniczący. Natomiast odnośnie do pozo-
stałych poprawek, jeśli pan przewodniczący pozwoli, będziemy zabierać głos w trakcie 
ich rekomendowania. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dobrze. Zatem przechodzimy do głosowania nad poprawkami pierwszą, drugą, trzecią, 
szóstą, siódmą, jedenastą i dwunastą. Czy jest przedstawiciel Senatu? Nie ma. Bardzo 
proszę, głosujemy. Jeszcze stanowisko rządu. 
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Podsekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska Anna Łukaszewska-Trze-
ciakowska:

Popieramy. Jesteśmy na to, żeby zagłosować „za”. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Rozumiem, że to są poprawki legislacyjne. 

Podsekretarz stanu w MKiŚ Anna Łukaszewska-Trzeciakowska:
Tak jest. Doprecyzowujące. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
To głosujemy. Kto jest za? Bardzo proszę o podniesienie ręki i głosowanie. Kto jest prze-
ciw? Dziękuję bardzo. Kto się wstrzymał? Dobrze,  jeszcze chwilkę poczekamy, zanim 
wszyscy się zalogują. Czy już wszyscy? Nie widzę zgłoszeń. Zatem zamykam głosowanie. 
Proszę o podanie wyniku. Wszyscy, czyli 20 głosów było za. Nikt nie był przeciw. Nikt 

się nie wstrzymał. Poprawki zostały pozytywnie rozpatrzone przez Komisję. 
Dalej poproszę Biuro Legislacyjne o ewentualne dalsze sugestie. 

Legislator Wojciech Paluch:
Panie przewodniczący, szanowni państwo, jeśli chodzi o poprawkę nr 4, ona powinna być 
rekomendowana oddzielnie z uwagi na charakter merytoryczny. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w MKiŚ Anna Łukaszewska-Trzeciakowska:
Zgadzamy się z tą poprawką. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Czyli rząd popiera poprawkę. 
To głosujemy. Bardzo proszę. Kto jest za? Dziękuję. Kto jest przeciw? Nie widzę. Kto 

się wstrzymał? Jeszcze chwilę poczekamy na panów posłów, żeby panowie zdążyli oddać 
głos. Przypominam, że stanowisko rządu było popierające tę poprawkę, czyli „za”. Już 
wszyscy zagłosowali. Zamykam głosowanie. 
Proszę o podanie wyniku. 23 osoby były za, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzy-

mał. Poprawka uzyskała pozytywną opinię Komisji. 
Dalej poproszę Biuro Legislacyjne. 

Legislator Wojciech Paluch:
Szanowni państwo, panie i panowie, jeśli chodzi o kolejną poprawkę, czyli tutaj poprawkę 
nr  5,  to również  z uwagi  na charakter merytoryczny,  powinna  być  rekomendowana 
oddzielnie. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Bardzo proszę, stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w MKiŚ Anna Łukaszewska-Trzeciakowska:
Jesteśmy przeciw. Nie popieramy tej poprawki. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dobrze. To w takim razie przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Czy wszyscy oddali głos? Nie widzę zgłoszeń. 
Zamykam  głosowanie.  Proszę  o podanie  wyniku.  Za było  9  głosów,  przeciw  było  

14  głosów,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Poprawka  uzyskała  negatywną  opinię  Komisji  
14 głosów do 9. Dziękuję bardzo. 
Przechodzimy do kolejnej poprawki. Szóstą i siódmą już rozpatrzyliśmy. Teraz jest 

poprawka ósma. Bardzo proszę, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Wojciech Paluch:
Panie przewodniczący, jeśli chodzi o poprawkę nr 8, to wydaje się, że biorąc pod uwagę 
również  uzasadnienie  do poprawki  ósmej,  dziewiątej  i dziesiątej,  z uwagi  również 
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na związek merytoryczny pomiędzy tymi poprawkami, które dotyczą zmodyfikowania 
przepisów określających zasady udzielania gwarancji Skarbu Państwa, można rozważyć 
głosowanie łącznie poprawek nr 8, 9 i 10, jeśli państwo przyjęliby taką sugestię. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Myślę, że przyjmujemy. 
Poproszę stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w MKiŚ Anna Łukaszewska-Trzeciakowska:
Popieramy te poprawki. 

 Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za poprawkami ósmą, 

dziewiątą i dziesiątą? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Bardzo proszę o podanie wyniku. 23 osoby były za, nikt nie był przeciw, nikt się nie 

wstrzymał. Poprawki uzyskały pozytywną rekomendację Komisji. W ten sposób rozpa-
trzyliśmy wszystkie poprawki. 
Pozostaje jeszcze wybór posła sprawozdawcy. Proponuję, żeby kontynuację sprawoz-

dania w tej materii przedstawiał pan poseł Wojciech Zubowski. Czy pan poseł się zgadza? 
Czy są inne kandydatury? Nie widzę. Jeśli nie ma sprzeciwu, uznaję, że Komisja upo-
ważniła pana posła Wojciecha Zubowskiego do sprawozdania z Komisji. 
Na tym  zakończyliśmy  rozpatrywanie  poprawek  do ustawy  o zmianie  niektórych 

ustaw w celu wzmocnienia bezpieczeństwa gazowego państwa w związku z sytuacją 
na rynku gazu. Przypominam, że mamy jeszcze następne posiedzenia o 9:30 i o 10:00 
wspólnie z innymi Komisjami. Dziś nasza Komisja wyczerpała porządek. Bardzo dzię-
kuję państwu i do zobaczenia za 20 minut.


